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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan lehet az, hogy a Mészáros Lőrinc szerint a 
világ egyik legkiválóbb utánpótlásműhelyévé váló Puskás Akadémia 12 év alatt 38,12 milliárd 
forint tao-támogatás mellett, csak 1,3 milliárd forint értékben értékesített játékosokat? Ez a 
magyar illiberális utánpótlás-nevelés?" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

A nepszava.hu oldalon található „Gheorghe Hagi futballakadémiája simán alázza Orbán Viktorét,
pedig  nem  is  közpénzmilliárdokból  működik„  című  cikkbe  arról  írnak,  hogy  „néhány  év
különbséggel  alapítottak Felcsúton és  a  romániai  Ovidiuban futballakadémiát.  Az előbbi  állami
pénzből nem ér el semmit, az utóbbi magántőkéből prosperál.”:

„A Puskás Akadémia a világ  egyik  legkiválóbb utánpótlásműhelyévé  vált” – mondta Mészáros
Lőrinc tavaly decemberben a felcsúti intézmény évadzáró bankettjén. A PFLA elnöke, az ország
leggazdagabb embere ezt többek között abból „számolta ki”, hogy a válogatottban három korábbi
növendékük  is  szerepel.  Noha  Orbán  Viktor  alapító  a  2005-ös  megnyitó  után  azt  vizionálta,
hamarosan 40-50 magyar játszik majd Európa topbajnokságaiban, ebből semmi nem lett, annak
lehet örülni, hogy Sallai Roland egyedüli felcsúti nevelésként eljutott a Bundesligába.

Mindezt  úgy,  hogy 2011 és 2023 között  csak tao-támogatásból  38,12 milliárd forintot  kapott  a
felcsúti  központ,  és akkor azokról az összegekről nem beszéltünk, amelyek Mészároshoz kerülve
elveszítették közpénz jellegüket. A mesés anyagi lehetőségek eredménye, hogy ma a klub NB I-es
alakulatában elvétve akad akadémista. A játékoskereskedelemre szakosodott Transfermarkt szerint
a Felcsút fennállása során 3,3 millió euróért értékesített játékosokat (Sallaiért többször is pénzt
kapott), ez mai árfolyamon csaknem 1,3 milliárd forint. Ellenben 3,4 milliárdért (8,9 millió euró)
vett futballistákat.

A romániai tengerparti  üdülőváros,  Constanta mellett  lévő Ovidiu településen 2009-ben szintén



megnyílt egy akadémia. Az elmúlt szűk másfél évtized alatt 17,6 milliárd forintnyi összegért (45,31
millió euró) adott el futballistát. Nem az állam jóvoltából, hanem a nevelésgondozásból és a piacról
működik.  Igaz,  ha  valaki  a  magánvagyonát  kockáztatja,  igyekszik  jól  sáfárkodni:  az  alapító
Gheorghe Hagi… A Kárpátok Maradonájaként, hazájában a sportsajtó által szimplán Királyként
emlegetett 59 éves sportember – aki pályafutását Constantában kezdte, s azon kevesek egyike, aki a
Real  Madrid  és  a  Barcelona mezét  is  viselhette,  nem mellesleg  124-szeres  román válogatott  –
magánvállalkozásként indította az intézményt, és ekképp működik mindmáig. A nyilvános adatok
szerint a kezdeti befektetés 10 millió eurós nagyságrendű volt.”

 

Kérdezem Önt:

Hogyan lehet az, hogy a Mészáros Lőrinc szerint a világ egyik legkiválóbb utánpótlásműhelyévé
váló Puskás Akadémia 12 év alatt  38,12 milliárd forint tao-támogatás mellett,  csak 1,3 milliárd
forint értékben értékesített játékosokat? Ez a magyar illiberális utánpótlás-nevelés?

 

Budapest, 2024. március 7.
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